

ASPECTS BIO-MÉDICAUX ET SOCIAUX CONCERNANT LES ENFANTS SOURDS-MUETS D'UNE ÉCOLE SPÉCIALE DE BUCAREST

ELEONORA LUCA, C. VULPE, MONICA PETRESCU,
LĂCRĂMIOARA MUREȘAN, M. RADU, N. LEASEVICI

Bio-medical and social aspects concerning deaf-and-dumb children from a special school from Bucharest. We studied deaf-and-dumb children from elementary school (I-VIII degrees) from No. 2 Special School in Bucharest concerning their physical development, external ear morpho-physiognomy and dermatoglyphics, in the period 2002-2005. From the medical records we estimate in this paperwork the deafness forms and probable causes, the family history concerning this deficiency and some aspects about the family and the environment of these children.

In most part, the children are affected by a bilateral deafness and the principal cause of this illness is the heredity. Many of them have also some other deficiencies, probably associated with the deafness (intellectual retard, behavioral disorders, etc.). 80% of the studied families have 1-3 children and the parents, in general, have elementary studies. The subjects are coming from an urban environment, (60% urban, 40% rural), many of them being from Bucharest and neighboring districts.

Pendant les années 2002–2005 nous avons étudié les enfants sourds-muets de l'école spéciale n° 2* de Bucarest (I^{re} – VIII^e classes) âgés de 7 à 16 ans. Nos travaux antérieurs font des références au développement céphalo-facial, corporel et aux quelques aspects concernant la morphophysionomie de l'oreille externe des ces enfants (1–3, 5).

Le travail présent vient d'apprécier selon les dates médicales (plus précisément les fiches médicales) les formes de surdité des enfants, la présence de la surdité dans leurs familles, les causes probables de la surdité et quelques aspects concernant la famille et le milieu de provenance de ces enfants.

Nous avons évalué 162 fiches médicales mais les résultats se basent sur les dates plus ou moins complètes.

* Les auteurs remercient le personnel enseignant de l'École Spéciale n° 2 de Bucarest pour son aide précieuse.